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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Sárszentlőrinc Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. november 27-én 16  

órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Az ülés helye: Sárszentlőrinc Község Önkormányzatának tanácsterme, Sárszentlőrinc, Petőfi 

u. 22. 

 

 

Jelen vannak:   Sátor Géza Zoltán polgármester, 

    Szücs Jánosné alpolgármester, 

    Bábel Ferenc, 

    Győri Jánosné Madár Szilvia, 

    Móger Bernadett, 

    Pál János György, 

    Vámosi József képviselők, 

    20 fő lakosság 

 

Tanácskozási joggal jelen van:  Rubecz Zoltánné aljegyző, 

       

Sátor Géza Zoltán polgármester: köszönti a közmeghallgatás résztvevőit, mely a 

Sárszentlőrinci Roma Nemzetiségi Önkormányzattal közösen kerül megtartásra. 

 

 

N A P I R E N D :  

 

1./ Tájékoztató az önkormányzat 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról, valamint a 

2019. évi gazdálkodás évközi helyzetéről. 

Előadó: Sátor Géza Zoltán polgármester 

 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Röviden szeretnék tájékoztatást adni a 2018-as és a 2019-

es év eseményeiről. Furcsának találjuk, hogy mi számoljunk be az eddig eltelt időszakról, 

mivel 2019. október 13-tól vezetjük mi a falut. Az előírásoknak megfelelően megtesszük. 

 

 2018. évet 160.202.520- Ft kiadással és 176.529.271.- Ft bevétellel zárta az önkormányzat. 

  

Legfontosabb feladataink ellátását biztosítani tudtuk a település működtetése szempontjából, 

így az egészséges ivóvíz ellátásról, egészségügyi és szociális alapellátásról, köztisztaság és 

településtisztaságról, közművelődési feladatokról, közvilágításról és köztemető fenntartásról, 

óvodai nevelésről gondoskodott az önkormányzat. 

 

Az Önkormányzat az egészséges ivóvíz ellátásról saját tulajdonú ivóvíz hálózati rendszerrel a 

Mezőföldi Regionális Viziközmű Kft-vel kötött üzemeltetési szerződés alapján gondoskodik.  

Az óvodai nevelésről Simontornyai Vak Bottyán ÁMK-val közös társulással látjuk el a 

feladatot, valamint a Simontornya Tamási Többcélú Kistérségi társulással gondoskodtunk. Az 
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önkormányzat az állami finanszírozáson kívül 3.920.000,- Ft-tal járult hozzá a 2018. évben az 

óvodánk működéséhez. 

Az alapfokú iskolai oktatás átkerült állami feladatkörbe, így annak ellátását a Klebelsberg 

Intézményfenntartó Központ Tamási Tankerülete látja el. 

A háziorvosi ellátást továbbra is dr. Szűcs Ildikó, mint vállalkozó háziorvos látja el. A 

doktornő adómentességet élvez, így nem kell helyi iparűzési adót fizetnie 

önkormányzatunknak. A hétvégi ügyeletet előző éviekhez hasonlóan Paksi Többcélú 

Kistérségi társulás formájában, Paksi székhellyel működik, melyet havonta számláz Paks 

Kistérség, havi összege 99.033,- Ft-ra emelkedett. 

 

A védőnői szolgálatot helyettes védőnő alkalmazásával láttuk el. 

 

Szociális ellátás területén a lakosság pénzbeli támogatása jogcímeken: 

 

ME GNE VE ZÉS  ÖS S ZE G  

Gyermekvédelmi támogatás (Erzsébet-utalvány) 948 500 Ft 

Lakásfenntartási támogatás 5 042 000 Ft 

Rendkívüli támogatás 832 000 Ft 

Temetési segély 108 000 Ft 

Köztemetés 90 000 Ft 

Házasságkötési támogatás 228 600 Ft 

Születési támogatás 65 000 Ft 

Összesen 7 314 100 Ft 

 

- Bursa Hungarica Ösztöndíj támogatásként 200.000,- Ft 

- Szociális tűzifára tüzelőanyag vásárlásra, melyből a lakosság részesült 2.019.300 

Ft-ot fordítottunk pályázat keretében, 106 m3 kemény egységes tűzifát osztottunk 

szét a rászorultak között.  

- A téli rezsicsökkentés keretében 273 háztartás részesült 12.000 Ft összegű 

természetbeni támogatásban összesen 3.276.000 Ft összegben. A szociális tüzifa 

kiegészítő támogatása 476.250 Ft. 

 

2018. évben két alkalommal rendkívüli gyermekvédelmi támogatás jogcímén Erzsébet 

utalványt osztottunk. Összesen: 948.500.- Ft összegben a rászorult gyermekeknek. 

 

A személyes gondoskodás keretébe tartozó kötelező feladat a házi segítségnyújtás és a 

szociális étkeztetés. Mindkét szolgálatot a Paksi Többcélú Kistérségi Társulás keretében 

láttuk el három fő főállású szociális gondozóval, a szociális étkeztetést közhasznú 

segédmunkás foglalkoztatásával segítettük. 

A gondozók az ebédet az Önkormányzat konyhájáról térítés ellenében szállítják házhoz. Házi 

segítségnyújtás feladat ellátáshoz a Paksi Többcélú Kistérség részére 1.120.971,- Ft 

támogatást adtunk. 
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A községi tulajdonban lévő uzdi temető és a két ravatalozó fenntartásáról és vízelvezető árkok 

tisztántartásáról a közmunka program keretében közhasznú segédmunkásokkal biztosítottuk. 

 

A köztisztasági feladatokat a Vertikál, azaz az Alisca Terra Regionális Hulladékgazdálkodási 

Kft-vel kötött megállapodás alapján láttuk el.  

 

A könyvtárunkat a Szekszárdi Illyés Gyula Könyvtár támogatásával látjuk el, ahol napi 8 

órában foglalkoztatunk egy fő közalkalmazottat, aki egyben elvégzi a múzeumaink 

tárlatvezetését is. 

 

A Jövőnk Energiája Térségfejlesztő Alapítvány által támogatott pályázatainkkal 

megvalósulásra került a 

 

- Uzdi Ravatalozó épületének felújítása 12.456.712 Ft 

- Alsópéli vízmű vízminőség javító beruházásának tervére 4.997.450 Ft-ot nyertünk. 

- Falunap 1.000.000 Ft összegben.  

 

Rendezvényeink megtartásra kerültek, pl. Borverseny, márc. 15., a Lázár Ervin nap, falunap, 

szüreti felvonulás, Petőfi szavalóverseny az október 23-i rendezvény, valamint az „Idősnapi 

rendezvény” is. 

 

- Start programban 14 főt foglalkoztattunk. 

- Hosszabb idejű közfoglalkoztatásban: 20 fő.  

- Diákmunka: 12 fő 2018. 07. 01. – 2018. 08. 31. Az önkormányzat diákmunkát is 

vállalt, melyben a feltételeknek megfelelő 16 év feletti és 25 év alatti, nappali 

tagozaton tanuló fiatal munkavállalók maximum napi 4 órás foglalkoztatásban vettek 

részt.  

2019. évről: 

A legfontosabb feladat az Önkormányzat működőképességének fenntartása, megóvása, és az 

Önkormányzat kötelező feladatainak ellátása.  

A tervezett költségvetési főösszeg 113.300.000 Ft. 

A helyi Önkormányzat működésének általános támogatásához a bevételeket nettó 

finanszírozás keretében kapjuk a Magyar Államkincstártól kötelező feladataink ellátáshoz. Az 

alábbiak kerülnek itt kimutatásra: 

 Település-üzemeltetéshez, önkormányzati feladatok elvégzéséhez kapcsolódó 

támogatások: 

- zöldterület-gazdálkodással kapcsolatos feladatok ellátásának támogatása 

- közvilágítás fenntartásának támogatása 

- köztemető fenntartással kapcsolatos feladatok támogatása 

- közutak fenntartásának támogatása 

- egyéb önkormányzati feladatok támogatása 

- lakott külterülettel kapcsolatos feladatok támogatása 

 polgármesteri illetmény támogatása,  
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 szociális és gyermekjóléti feladatok támogatása: 

- falugondnoki vagy tanyagondnoki szolgáltatás támogatása 

- gyermekétkeztetés támogatása 

 könyvtári, közművelődési és múzeumi feladatok támogatása 

 bérkompenzációk 

 

Önkormányzatunk legfontosabb bevételi forrását a közhatalmi bevételek jelentik. 

Kiadások  

Közmunka foglalkoztatással kapcsolatosan a Munkaügyi Központ által folyamatban lévő 

programokkal terveztünk, melynek finanszírozását a Magyar Államkincstár utalja. 

Az idei évre terveztünk 

 

Települési támogatásra 9.400.000 Ft 

Köztemetésre      100.000 Ft 

 

Egyéb működési célú kiadások: 

Önkormányzatunk támogatást nyújtott a civil szervezeteknek 300.000.- Ft  

A 2019-as évre ezeket a kiadásokat terveztük: 

Többcélú Kistérségi 

Társ. 

szoc.működési hozzájár. 630 335 

NEFELA 

 

20 254 

tagdíj 

 

107 100 

munkaszervezet   1 950 694 

Civil szervezetek támogatása   300 000 

Simontornya óvodára     6 036 000 

Bursa Hungaria     200 000 

 

- Önkormányzatunk 2017-ben megnyert BM pályázatból 2018-ra áthúzódó útfelújítását 

valósította meg, így a Bocskai, a Táncsics és az Ady E. utca útburkolatának felújítása 

17.249.998 Ft. 

- Ugyanezen a BM pályázaton 2018-ban is nyertünk 15 millió Ft-ot, melyhez 2.250.000 

Ft önerővel kiegészítve 17.250.000 Ft-ból készül el a 2019 tavaszán Sárszentlőrincen a 

Temető utca egy szakasza, és Uzdon a Táncsics és az Ady E. útburkolata. 

 

További pályázataink:  

 

- Önkormányzat épületének felújítása TOP-os pályázat 80.389.501.-Ft 

- Sárszentlőrinc ravatalozó felújítása 19.984.611.- Ft 

- Mini bölcsőde kialakítására pályázat 50 millió Ft 
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- Óvoda, konyha, folyosó felújítása 

- Térfigyelő rendszer kiépítésére 15.513.050.- Ft 

- Kossuth u. járdára beadott pályázat. 

 

Sok pályázatunk elutasításra került, pedig Sárszentlőrinc nem tartozik a fejlett települések 

közé. Támogatást nem kapunk, nem tudjuk az okát. 

Elutasították a volt uzdi óvoda felújítására benyújtott 15 millió forintos pályázatot, az óvoda 

udvar korszerűsítését, az orvosi rendelőbe eszközbeszerzést, az önkormányzati utak 

felújítását, valamint a falu- és tanyagondnoki autóbusz beszerzést. Az elmúlt dolgokra nincs 

nagy rálátásom, inkább a jövőre vonatkozóan várom a kérdéseket. 

Mivel a RNÖ közmeghallgatása is most van, átadom a szót Vámosi József elnök úrnak. (A 

RNÖ közmeghallgatásáról külön jegyzőkönyv készül.) 

Köszönöm, hogy meghallgattak! 

 

Ácsné Hirtling Marianna Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: A Győri Jánosné Madár 

Szilviától szeretném megkérdezni, hogy miért nem hívta össze a bizottsági ülést, hogy a civil 

szervezetek a támogatást megkapják? Az elnyert pályázatunkhoz is kell a támogatás. 

 

Győri Jánosné Madár Szilvia képviselő: A tudtom nélkül jelöltek, a jelölést nem fogadtam 

el. Amúgy sem lehettem volna az Evangélikus Egyháznál betöltött funkcióm miatt.  

 

Szűcs Jánosné alpolgármester: A Bach János azt mondta, hogy előre megfinanszírozza a 

polgárőrségnek a pénzt, hogy a pályázat megvalósulhasson. Keressük a megoldást, a 

polgárőrség által elnyert asztalok, padok a rendezvényeink színvonalát fogják emelni. 

 

Ácsné Hirtling Marianna Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: Az idősek jönnek, 

panaszkodnak, hogy miért kerül a konyha bezárásra, valóban bezárják-e a konyhát? 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: A képviselő-testület a mai ülésén tárgyalta. Rendkívüli 

módon veszteséges a konyha, valami megoldást kell keressünk. Sajnos a kihasználtsága 50 % 

alatt van. 170 a konyha adagja, de 69 ételt állít elő. 

 

Kerváricsné Kiss Zsuzsanna élelmezésvezető: Az iskolának is lenne lehetősége, hogy 

nyáron igénybe vegyék ingyen a gyerekek az étkezést. Nem veszik igénybe. 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: A kapacitást kellene feltornázni. Ha a tanyagondnoki 

autóbusz pályázat nem lett volna elutasítva, akkor az ebédhordás megoldott lett volna, nem 

kellene emelni az árakat. Arra tettem javaslatot, hogy a konyha működésének 

felülvizsgálatával megbízunk egy szakértőt, hogy olyan döntést tudjon hozni a képviselő-

testület, ami mindenkinek megfelelő. A konyha is veszteséges, meg még más is. Terveink 

között szerepel, hogy átalakítjuk a kft-t, hogy a főzés megszűnne, vásárolt élelmezés lenne, 

onnan, ahol a legolcsóbb, leggazdaságosabb. A kiadagolás, kiosztás lenne helyben. Egy 

település fenntartó és működtető  nonprofit kft lenne. Feladata a közmunkásokkal való 

munkák elvégeztetése, karbantartás, főnyírás, épületeink karbantartása. Az önkormányzati 

épületeink felújításra szorulnak, hiányzik a jó gazda gondossága. Megfelelő szakértői 

gárdával szeretnénk a feladatokat megoldani. Nem hasznot termelne a kft, hanem 0 Ft-ra 

szeretnénk a nonprofit kft gazdálkodását kihozni. Úgy szeretnénk végrehajtani a kft 
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átalakítását, hogy emberi sorsok ne sérülnek ne járjon senki rosszul. Keressük a jó megoldást 

a közös javára.  A pletykákra nem kell felülni, figyelmen kívül kell hagyni. Azt szeretnénk, ha 

a falu fejlődne. Ha most jelenleg árat emelünk, akkor még kevesebben vennék igénybe az 

étkezést. Az iparűzési adó a legnagyobb külső bevételünk, minden kintlévőségünk behajtására 

törekszünk. 

 

Ácsné Hirtling Marianna Sántha K. u. 13. szám alatti lakos: Térítés ellenében viszik ki az 

ebédet? Jó lenne, ha az általunk főzött ebédet Uzdon és Alsópélben is igénybe tudnák venni, 

tehát ha a kiszállítás megoldott lenne, mivel a vajtai ebédes cég bennünket hátrányos 

helyzetbe hozott. Kényelmesek az emberek és azért azt választják. 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Nem, természetesen a kiszállítás ingyenes. Keressük a 

megoldást, mert a közvélemény kutatás sem vezetne eredményre, mert lehet, hogy azt 

mondaná, hogy kérni fogja, de utána már nem kérné. Szerintem ez fals eredményeket adna. A 

vendégétkezésnél lehetne térítési díjat emelni, a gyermeknél nem. Mióta polgármester 

vagyok, azóta látom, hogy mennyi szegény ember van a településen. 

 

Orsós István Kisköz u. 2. szám alatti lakos: A Kisköz utcában rendes járda sincs, meg út 

sem. Áll a víz az úton, nem tud a mentő bejönni. Az előző polgármester megígérte, hogy lesz 

út. 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Én nem fogok ígérni. A múlt héten pénteken jártam körbe 

a falut autóval, valóban sok a rossz út. Követ kell hozni, nem az a lényeg, hogy aszfaltos 

legyen, az a lényeg, hogy ne legyen sár, járható legyen. A költségvetésünk után látjuk már, 

megpróbálunk követ hozatni.  A vízelvezetést kell megoldani elsődlegesen az utcában. 

Összefogással, társadalmi munkával meg lehet oldani a vízelvezetést. Megpróbáljuk 

megszervezni, hogy összefogással, a helyi vállalkozókkal, a falu lakóival egy hétvégén egy 

nap alatt egy utcát rendbe lehet tenni. Jó hangulatban, 20 ember munkája meglátszik, a nap 

végén még egy közös vacsora is belefér. Az önkormányzat a technikai feltételeket biztosítja a 

munkához. Hatalmas varázsa van a közös munkának. Türelmet kérek.  

 

Szalai Pál Rákóczi u. 48. szám alatti lakos: Javaslattal szeretnék élni, hogy 2022-ben lesz 

300 éves a falunk. Legyen pályázat beadva, hogy méltón megünnepelhessük. Ünnepeljünk 

együtt a szomszéd községekkel, például Györkönnyel, hiszen őseink onnét jöttek 

Sárszentlőrincre. 

5 éve vásároltam egy házat a faluban, leromlott állapotú volt, nagyon sokat költöttem rá. 

Átadnám a községnek, ha tudják hasznosítani. Nincs alapja, sokat kell rákölteni. A romák 

miatt hagyom el a falut, sokan tartóznak, nem adják meg a kölcsönadott pénzemet. Két dolog 

a szívemhez nőtt, a konyha és a templom. Nincs a faluban szemétlerakó hely, nincs hova 

vinni a szemetet. Ne a küszöbömön üljön és kérni jöjjön, hanem menjen szedje a szemetet. A 

segélyeket várják, azért nem akarnak dolgozni.  Havonta egyszer össze kéne szedni. Az utakat 

karban lehetne tartani törmelékes betonnal.  

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Köszönjük az ötleteket. Értékes hozzászólás volt. Az utak 

karbantartása törmelékkel az jó ötlet, de nem tehetjük meg, a törvény nem engedi meg. 

Hulladékudvar kialakítása lenne jó, de biztosan van anyagi vonzata is. Nagyon sok 

elfoglaltságom volt, de ígérem, hogy a jövő héten a képviselőkkel kimegyek Önhöz. Az 

Alisca Terra Kft-vel van szerződése az önkormányzatnak, hetente szállít.  
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Karl Jánosné Csepregi Erzsébet Petőfi u. 45. szám alatti lakos: Én is voltam hasonló 

helyzetben, hogy adtam kölcsön pénzt, mert megsajnáltam, azt aki kérte, de nem kaptam 

vissza. Már Nagydorogról is jöttek át kérni. Megszületett bennem, hogy nem adok senkinek. 

A rendőrség nem tud segíteni. Magának kell eldönteni, hogy ne legyen a kihasználás szintjén. 

A jószívűségét használták ki. Az élhető élet reményében keményszívűnek is kell lenni. Együtt 

dolgoztam a Szociális Bizottság elnökével, láttam a küzdelmét, hallottam a 

telefonbeszélgetéseit,  hogy igyekezett arra törekedni, hogy a rászorulók kapjanak támogatást. 

Védelmembe kell vennem, mert sok energiát fektetett bele, sokat dolgozott érte. 

 

Szücs Jánosné alpolgármester: Valóban 300 éves lesz településünk, lelkész asszonnyal 

szervezzük a programokat, vannak terveink. 

 

Földesi János Petőfi u. 14. szám alatti lakos: Nagyon reménykedtem, hogy lesz új vezetés, 

akiket megválasztottunk. Valamikor megszüntették az iskolát, Sárszentlőrincen az utóbbi 

évtizedekben arról szólt minden, hogy mit szüntessünk meg. Hét utca van, ahol nincs szilárd 

útburkolat. Az iskolát meg tudták szüntetni, de reméljük az óvodát nem. Közmunkásoknak 

legyen vezetőjük, rajtuk múlik, hogy mi lesz a faluban. Ott van az óvoda kertje, iskola kertje, 

volt pedagógus föld, kaszáló, ezek együtt kb. 10 hektár területűek. Termelni kellene a 

konyhára is, földterület van.  

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Elcsodálkoztam, amikor megtudtam, hogy mennyi ember 

nem dolgozik, mennyi közmunkás van. 

 

Vass Lászlóné Petőfi u. 15. szám alatti lakos: Érdeklődöm, hogy van-e hivatalos információ 

arról, hogy a volt lakásotthont milyen formában üzemeltetik tovább. Én azt hallottam, hogy 

kiadja a tulajdonos albérletbe utógondozott személyek részére. 

A járdáinkkal is problémák vannak, nem lehet rajta babakocsival, vagy segédeszközzel 

rendesen közlekedni. Felújításra szorulnak. Hamarosan itt lesz a téli, havazás esetén 

segítségre számíthatunk? Időseknél, lakatlan házaknál? A tavasszal a fűnyírásban is várható 

majd segítség? 

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Úgy gondolom, hogy aki rászorult, azon tudunk segíteni. 

Az idős, egyedül élők előtt megpróbáljuk megoldani. A fűnyírást a tavasszal ugyan így. 

 

Vass Lászlóné Petőfi u. 15. szám alatti lakos: A szemetes kukákat szeretnénk kérni, hogy 

legyenek sűrűbben kiürítve. Állandóan tele vannak.  

 

Sátor Géza Zoltán polgármester: Kiürítjük őket, fogunk rá figyelni. 

 

Több bejelentés, kérdés, hozzászólás nem lévén az ülést Sátor Géza Zoltán polgármester 1800 

órakor bezárta. 

 

      Kmft. 

 

 

 

 

Sátor Géza Zoltán       dr. Orova Dániel 

     polgármester                 jegyző 
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